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فرماندار شهرســتان ســاوجبلاغ از آغاز 
عملیات اجرایی انتقال آب از سد طالقان به شهر 

جدید هشتگرد خبر داد.
ابوالقاسم پالیزگیر اظهار کرد: این مهم پیرو مصوبه 

سفر هیئت دولت به استان البرز انجام می شود.
وی با اشاره به مصوبه انتقال ۵ میلیون مترمکعب 
آب طالقان از خط لوله انتقال به شهر جدید هشتگرد 
گفت: برای تحقق این مصوبه هماهنگی های لازم انجام 

و مراحل زیرسازی در حال شکل گیری است.
پالیزگیر با تأکید بر اینکه در مســیر انتقال کوه و 
تپه وجود دارد، گفت: پس از اتمام عملیات لوله گذاری، 
آب به مخزن ۱۰ هزار مترمکعبی شهر جدید هشتگرد 

منتقل و ازآنجا در سطح شهر توزیع می شود.
فرماندار شهرســتان ســاوجبلاغ بابیــان اینکه 
تصفیه خانه اصلی شهر جدید هشتگرد توسط شرکت 
امور آب استان در حال ساخت است، گفت: اعتبار این 

پروژه ۴۰ میلیارد تومان اعلام شده است.
وی تأکیــد کــرد: در حال حاضر یــک پکیج و 
تصفیه خانــه محلی بااعتباری بالغ بر ۵ میلیارد تومان 
احداث شــده تا پس از انتقال آب از خط لوله طالقان 

مراحل تصفیه انجام شود.
به گفته فرماندار شهرستان ساوجبلاغ این پروژه 

تا تابستان امسال به پایان می رسد.

شهرکرد- خبرنگار کیهان:
استاندار چهارمحال و بختیاری گفت: مدیران 
بایــد در بالا بودن نرخ بیکاری در چهارمحال و 
بختیاری به هر دلیلی که باشد خود را پاسخگو 

و مسئول بدانند.
قاسم ســلیمانی دشتکی در جلســه هماهنگی 
اقتصادی چهارمحال و بختیاری تأکید کرد: هیچگونه 
تعلل و عذری از مدیران در انجام وظایف شان پذیرفتنی 
نیست.وی افزود: اکنون نرخ بیکاری در چهارمحال و 
بختیــاری 2۰ درصد و نرخ مشــارکت اقتصادی ۴۰ 
درصد است.ســلیمانی دشتکی تصریح کرد: رکود در 
ساخت وساز مسکن یکی از مهمترین دلایل بالا بودن 
نرخ بیکاری در چهارمحال و بختیاری است.وی بیان 
داشت: مسئولان باید با تلاش و کمک بخش خصوصی 
در فعالیت های اقتصادی معضل بیکاری را رفع کنند.

استاندار چهارمحال و بختیاری اضافه کرد: مدیران 
اجرایی از بروکراسی اداری خارج شوند.

وی عنوان داشــت: برخی مســئولان بخش های 
اقتصادی و اشــتغالزا در چهارمحال و بختیاری پیگیر 
مطالبات و طرح های نیمه تمام سرمایه گذاری در استان 
نیستند و تنها شخص استاندار پیگیری این امور است.
سلیمانی دشتکی اظهار کرد: براساس هماهنگی های 
انجام شــده با معاون رئیس جمهوری، چهارمحال و 
بختیاری باید تا پایان فروردین امسال لایحه اشتغال، 
پیشــنهاد برنامه های کاهش نرخ بیــکاری و معرفی 
طرح های نیمه تمام ســرمایه گذاری شده استان را به 

هیئت دولت تقدیم کند.

تبریز- خبرنگار کیهان:
براساس اعلام پایگاه اســتنادی طلایه داران علم تامسون 
رویترز )ISI-ESI(، پنج استاد دانشگاه تبریز در جمع محققان و 

پژوهشگران یک درصد برتر جهان قرار گرفتند.
معــاون پژوهش و فناوری این مرکز دانشــگاهی افزود: فهرســت 
دانشــمندان برتر دنیا هر دو ماه یک بار براســاس آخرین تحولات در 

شبکه علم بین الملل اعلام می شود.
محمد مقدم واحد گفت: بر اســاس اطلاعات استخراج شده از این 
پایگاه، 228 پژوهشگر ایرانی در جمع پژوهشگران یک درصد برتر دنیا 
قرار گرفته اند که پنج محقق از دانشگاه تبریز هستند.وی اظهار کرد: نام 
دکتر علیرضا ختایی در حوزه شیمی و مهندسی، دکتر محمد امجدی و 
دکتر ابراهیم بابائی در بخش موضوعی مهندسی، دکتر علی رستمی در 
حوزه ایمنی شناسی و دکتر سیامک طلعت اهری در حوزه مهندسی به 

عنوان طلایه داران علم ایران در جهان به ثبت رسیده است.
به گفته وی، تعداد ارجاعات صورت گرفته به پژوهش های پژوهشگران 
و تعداد اســتنادهای صورت گرفته به پژوهش های محققان دنیا در ۱۰ 

سال اخیر از جمله معیارهای این انتخاب بوده است.
مقدم واحد گفت: از مجموع 228 ایرانی طلایه داران علم، تعداد ۱8۱ 
دانشــمند برتر متعلق به دانشگاه های وابسته به وزارت علوم، 3۵ نفر از 
دانشــگاه های علوم پزشکی، 9 تن از دانشگاه آزاد اسلامی و سه نفر از 
پژوهشگاه ها و مراکز پژوهشی هستند، که دانشگاه تهران دارای بیشترین 

تعداد دانشمند برتر در بین دانشگاه های کشور است.

عضو مجمع نمایندگان اســتان کرمانشاه 
گفت: طرح تحقیق و تفحص در رابطه با واگذاری 
پالایشگاه نفت کرمانشاه با اتفاق آرا به تصویب 

نمایندگان کمیسیون انرژی مجلس رسید.
عبدالرضا مصری با اشاره به اینکه طرح تحقیق 
و تفحــص مجلس تهیه و نمایندگان کمیســیون 
انــرژی در حضور وزیر اقتصاد و دارایی از این طرح 
دفاع کردند اظهار داشــت: همه اعضای کمیسیون 
حتی بدون داشــتن یــک رأی منفی به این طرح 

رأی مثبت دادند. 
وی با بیان اینکه در چند ماه گذشته پالایشگاه 
نفت کرمانشــاه بدون هیچ دلیل و مصوبه از طرف 

دولت ضبط شــده و به شــخصی واگذار شده است 
گفت: قیمت این واگذاری در مرحله ابتدایی که پنج 
سال پیش بود، هر سهم 22 هزار و ۵۰۰ تومان بود 
که با کمال تعجب دیدیم که این مصوبه لغو شــده 
و به قیمت هر ســهم 22۰۰ تومان یعنی ۱۰ درصد 
قیمت اولیه به فروش رسیده که ابهامات زیادی در 

این رابطه وجود دارد.
مصری با بیان اینکه مجمع نمایندگان اســتان 
کرمانشــاه در طی این مدت دغدغه این را داشــت 
که سرنوشت پالایشگاه نفت کرمانشاه به سرنوشت 
کارخانه کشــمیر و نســاجی مبتلا نشود بیان کرد: 
نمایندگان اقدامات گسترده ای انجام دادند که یکی 

از ایــن اقدامات تقاضــای تحقیق و تفحص از نحوه 
واگذاری و قیمت گذاری بود تا مشــخص شود چرا 
این مجموعه به ۱۰درصد قیمت اولیه به فروش برسد.

نماینده مردم کرمانشاه در مجلس با بیان اینکه 
امید داریم از این پس نیز بررســی های  لازم صورت 
بگیرد و  جلو این واگذاری و ضرر به بیت المال گرفته 
شــود گفت: به هیچ عنوان اجــازه نخواهیم داد که 
این پالایشگاه سرنوشت بقیه واحد های واگذار شده 

را پیدا کند.
 وی افزود: مدت طولانی شــدن طرح تحقیق و 
تفحص بستگی به زمان ورود در آن دارد و چون همه 
اســناد معتبر در اختیار نمایندگان استان است فکر 

می کنم در حداقل زمان ممکن این طرح انجام شود.
مصری افزود: در رابطه با عدم واگذاری پالایشگاه 
نفت به بخش خصوصی به طور صرف از طریق تحقیق 
و تفحص اقدام نشده بلکه از طریق کمیسیون مبارزه 
با مفاسد اقتصادی که قوای سه گانه در آنجا حضور 
دارد و بنده نیز به نمایندگی از مجلس در آنجا حضور 
دارم به پیگیری این امر مشغول هستیم و خوشبختانه 
دفتر معاون اول رئیس جمهور گزارش خوبی در این 
رابطه طراحی کرده  و امید داریم مجموع اینها باعث 
شــود مصوبه لغو شود و در یک شرایط عادلانه این 
پالایشگاه نگهداری  شــود و با وزیر نفت مذاکراتی 
انجام دادیم که مسئولیت پالایشگاه نفت را بپذیرد.

تصویب طرح تحقیق و تفحص از واگذاری پالایشگاه نفت کرمانشاه

۵ استاد دانشگاه تبریز در جمع
محققان برتر جهان قرار گرفتند

استاندار:
مدیران چهارمحال و بختیاری 

در بالا بودن نرخ بیکاری استان 
مسئول هستند

آغاز عملیات انتقال آب
از طالقان به هشتگرد

ارسال پرونده های دیه واجد شرایط به صندوق تامین 
خســارت های بدنی، مبلغ 32 میلیارد و 966 میلیون 

ریال برای مددجویان پرداخت شده است.
وی تصریح کرد: مبلغ 22 میلیارد و 822 میلیون 
ریال نیز به صورت اعسار به تقسیط، تامین و پذیرفته 

شده است.
روحانی منش با اشــاره بــه اینکه تعداد 26 نفر از 
محکومین دیه و مالی از طریق مشــاوره آزاد شده اند، 
ابراز داشت: مبلغ 8 میلیارد و 2۴9 میلیون ریال از کل 

بدهی، از سوی خود مددجویان پرداخت شده است.

وی با بیان اینکه با پرداخت مبلغ 7۵ میلیارد و 29 
میلیون ریال به صورت اخذ گذشــت از شکات توسط 
ستاد دیه پرداخت شده، ابراز داشت: مبلغ 7 میلیارد 
و 6۱2 میلیــون ریال نیز به صورت بلاعوض از منابع 

استانی برای آزادی مددجویان پرداخت شده است.
مدیرعامل ســتاد دیه استان همدان با بیان اینکه 
مبلــغ 2۰ میلیارد و 633 میلیون ریال نیز به صورت 
وام بانکی پرداخت شده، افزود: مبلغ 2۰ میلیارد و 63۰ 
میلیون ریال نیز به صورت بلاعوض برای پرونده های 

مالی ودیه پرداخت شده است.

اراک - خبرنگار کیهان:
نماینده مــردم اراک، کمیجان و خنداب در 
مجلس گفت: بخش عمده ای از درآمدهای استان 
مرکزی به حوزه ملی تزریق می شود و استان از 

این نوع درآمدها و مصرف آن محروم است.
علی کریمی با بیان اینکه، ســهم اعتبارات استان 
مرکزی نســبت به درآمدهای آن بسیار پایین است 
اظهار داشــت: میزان درآمدهای استان مرکزی طی 
ســال های 8۴ تا 9۴، 22 برابر شــده و این نشــان 
می دهد ظرفیت های خوبی در این استان وجود دارد 
اما اعتبارات سرمایه ای استان رشد کمتری از دو برابر 
داشــته و این گویای آن است که ظرفیت های استان 

به نوعی در حال تضعیف است.

آیین کهن بیل گردانی )جشن شــکرانه آب و باروری طبیعت( با 
حضور جمعی از مدیران استان مرکزی و مسئولان محلی در شهر نیم ور 

محلات برگزار شد.
آیین بیل گردانی نیم ور محلات ســابقه 2 هزار ســاله دارد و نسل به نسل 

تاکنون حفظ شده است.
آیین بیل گردانی، نمادی از تشــکر الهه آب است و ریشه در فرهنگ آب و 
آبیاری مردم این خطه حاصل خیز دارد و به اعتقاد مردم منطقه نیم ور این آیین، 
به برکت و زیادی آب در فصل بهار کمک می کند.اقشار مختلف مردم شهرستان 

محلات با برگزاری این آیین به استقبال کشت های بهاره می روند.
در گذشته مردم شهر تاریخی نیم ور برای حفظ این آیین معنوی هر سال 
در مواقعی که مسیر جوی های آب توسط گل ولای و یا رشد گیاهان و علف های 
هرز در ماه اســفند و اوایل فصل بهار مســدود می شده و آبرسانی به مزارع به 
کندی انجام می گرفته، با اعلام بزرگان شــهر و با مشارکت و یاری یکدیگر به 
پاکسازی حریم جوی می پرداختند.پس از لایروبی جوی های آب، بیل گردانان 
شامل ورزشکاران منطقه به نوبت، هفت بیل مخصوص که به تعبیری برای اسبار 
باغ های انگور به کار می رفته است را در2 دسته چهار و سه تایی به یکدیگر بسته 
و بیل گردانــان این بیل ها را با مهارت و قــدرت در 2 جهت مخالف به صورت 

ضربدری بالای سر می چرخانند.
در برگزاری این آیین در حال حاضر ورزشــکاران یا بیل گردانان 2 دســته 
بیل به وزن 32 کیلوگرم را بین پنج تا 3۰ بار بالای سر خود می چرخانند و در 
این هنگام با دعا و نیت به حرکت در آمدن هفت آسمان و نزول رحمت الهی 
قدرتمنــدی خود را برای مردم ایــن منطقه به نمایش می گذارند.پهلوانانی که 
بیل ها را دور سر می چرخاندند و شعار اگر خسته جانی بگو یا علی سرمی دهند 

معتقدند، این آیین موجب افزایش برکت و نزولات آسمانی می شود.
گرداندن بیل ها در این آیین نشان از پهلوانی و بستن بیل ها نشان از اتحاد و 
وحدت و چرخاندن بیل ها دور سر، نشان از چرخیدن دور یک محور بوده است.

این آیین کهن چندین روز طول می کشــد، و قبل از شــروع بیل گردانی، 
لایروبان همراه با بیل های خود رژه ای را تا محل برگزاری که بر روی ســکوی 

مخصوصی در مرکز شهر نیم ور است، انجام می دهند.
آداب و رســوم کهن خطه نیــم ور به ویژه بیل گردانی بــه عنوان یکی از 
جاذبه های مهم گردشگری و ایجاد اشتغال و رونق اقتصادی محسوب می شود.

این مراسم در سال ۱389 به عنوان میراث معنوی کشوی به ثبت آثار ملی 
رسید و 2 هزار سال قدمت دارد و این آیین با اجرای موسیقی محلی، برگزاری 

غرفه های سوغات محلی و صنایع دستی برگزار می شود.

یزد- خبرنگار کیهان:
نخستین عمل جراحی مغز در بخش جراحی 
مغز و اعصاب بیمارستان شهید صدوقی بر روی 

نوزاد 7/5 ماهه با موفقیت انجام شد.
پزشک جراح این نوزاد گفت: این نوزاد حاصل از 

ivf در سن 26 هفتگی و با ضایعه هیدروسفالی متولد 
و دو عمل جراحی به صورت موقت بر روی این نوزاد 
انجام و در ســن 32 هفتگی عمل شنت گذاری برای 

وی صورت گرفت.
احســان ضیایی افزود: هیدروسفالی به وضعیتی 

گفته می شود که طی آن مایع مغزی، نخاعی بیش از 
حد معمول در مغز ترشح می شود و به همین منظور 
در جهت نجات بیمار عمل شنت گذاری برای این نوزاد 
انجام شد. وی تصریح کرد: نوزاد پس از عمل جراحی 

با حال عمومی مطلوب از بیمارستان مرخص شد.

وی اظهار کرد: این طرح جامع قرار اســت در 
ســال جاری در استان های سیستان و بلوچستان، 
خوزستان )شــهر اهواز( و خراســان رضوی)شهر 

مشهد( اجرایی شود و تا پایان سال 96 نیز گزارشی 
در خصوص روند اجرایی آن به رهبر معظم انقلاب 

ارائه می شود.

اهواز- خبرنگار کیهان:
صید ماهی شــوریده در سال های اخیر به 
دلیل صید بی رویه، غیرقانونی و صید در دوره 
ممنوعیت و کاهش ذخایر ایــن نوع ماهی، با 

روندی کاهشی روبه رو بوده است.
پژوهشــکده آبزی پروری جنوب کشور اعلام کرد: 
صید ماهی شوریده از 2۱ فروردین 96 در صیدگاه های 

خوزستان و بوشهر آزاد شد.
بر این اســاس، صیادان مجاز دو استان بوشهر و 
خوزستان می توانند با رعایت قوانین و مقررات صید و 
اســتفاده از ادوات صیادی مجاز برای دریافت مجوز و 

صید ماهی شوریده اقدام کنند.
صید ماهی شــوریده از 2۰ اسفند 9۵ به منظور 
جلوگیری از صدمــات جبران ناپذیر به ذخایر آبزیان 
خلیج فارس به علت فصل تخم ریزی به مدت یک ماه 

در آب های خوزستان و بوشهر ممنوع شده بود.

برگزاری آیین بیل گردانی
 در شهر نیم ور محلات

وزیر کشور: 

خوزستان یکی از استان های آزمایشی در طرح ساماندهی حاشیه نشینی است
وزیر کشــور در اهواز گفت: طرح جامعی 
برای ساماندهی حاشیه نشینی تهیه شده که 
در این طرح سه استان سیستان و بلوچستان، 
خراســان رضوی و خوزستان فعلا به عنوان 

پایلوت انتخاب شده اند.
 عبدالرضا رحمانی فضلی در حاشیه جلسه شورای 
اجتماعی خوزســتان با موضوع حاشیه نشــینی و 
بحران های اجتماعی در جمع خبرنگاران اظهار کرد: 
موضوع حاشینه نشینی و سکونت گاه های غیررسمی 
از آسیب  های اجتماعی است که در خوزستان و اهواز 

در اولویت نخست ما قرار گرفته است.
وی گفت: پس از بررســی مســائل و مشکلات 
استان به ویژه کلانشهر اهواز در زمینه حاشیه نشینی 
و مراکز سکونت گاه های غیررسمی تقسیم کار بین 
دستگاه های اجرایی صورت گرفت و برای اجرای این 
طرح زما ن بندی و منابع مالی نیز درنظر  گرفته شده 
تا این طرح جامع به خوبی در خوزستان اجرا شود.

رحمانی فضلی تصریح کرد: امید می رود ظرف سه 
ماه آینده این طرح مسیر خوبی را طی کرده باشد.

اصفهان - خبرنگار کیهان:
رئیس حوزه هنری استان اصفهان اعلام کرد: در روزهای هفته 

هنر اسلامی آثار شهید آوینی در 50 روستا اکران شد.
مهدی احمدی فر گفت: با بازســازی و تملک ســینماهای استان 
اصفهان، هم اکنون در شهر اصفهان تنها یک سینما به بخش خصوصی 
تعلق دارد و بقیه ســینماها متعلق به حوزه هنری است.وی ادامه داد: 
امســال سینما چهارباغ با بودجه ای بالغ بر سه میلیارد تومان با کمک 
شهرداری اصفهان بازسازی شد و در سال آینده سینما ساحل به پردیس 

سینمایی بدل می شود و تشریفات قانونی آن در حال انجام است.
رئیس حوزه هنری اصفهان به  وضعیت کنونی سینما همایون اشاره 
کرد و گفت: این ســینما مورد تخریب قرار گرفته اســت و نیاز است تا 
این سینما از نو ساخته شود و شهردار اصفهان قول مساعد در مورد این 
سینما که در بهترین نقطه شهر واقع است را داده است. زمین این ملک 
متعلق به حوزه هنری اســت و در آینده به یکی از بهترین سینماهای 
کشور بدل خواهد شــد. وی در مورد فعالیت های انجام شده در حوزه 
پایداری گفت: تاکنون بیش از 2۰ مصاحبه با ایثارگران جنگ تحمیلی 
انجام شده است. این مصاحبه ها مراحل بسیار طولانی را طی کرده است 
و به زودی چاپ می شــود. این کتاب ها منابع خوبی برای فیلم نامه ها، 

نمایش ها و محصولاتی از این قبیل است.

تبریز- خبرنگار کیهان:
با حضور حسن قشــقاوی معاون پارلمانی 
وزارت خارجه، سامانه صدور ویزای الکترونیکی 
در فرودگاه بین المللی تبریز راه اندازی و افتتاح 

شد.
در این مراسم، قشقاوی طی سخنانی برپایی این 
سامانه را گامی مهم در راستای تبریز 2۰۱8 خواند و 
گفت: یکی از ملزومات پایتخت توریسم بودن تبریز، 

صدور ویزای الکترونیکی بود که تحقق یافت.
وی افزود: با فعالیت این سیستم ویزای گردشگران 
۱8۰ کشور جهان در 2 دقیقه در تبریز داده می شود.

قشــقاوی تصریح کرد: تنها طبــق عمل متقابل 
و یــا برخی دیگر از ملاحظات برای 9 کشــور روادید 

فرودگاهی صادر نمی شود. 
این مقام وزارت خارجه با اشاره به پروازهای تبریز 
به عراق ابراز امیدواری کرد ویزای فرودگاهی عراق نیز 

در فرودگاه تبریز صادر شود.

قشقاوی خواستار لغو ویزای آذربایجان شد و افزود: 
ایران با ترکیه، گرجستان و ارمنستان لغو روادید دارد و 
خود نیز در ارتباط با باکو، لغو ویزا کرده است و انتظار 

داریم آذربایجان نیز چنین کند.
معاون وزارت امور خارجه در خصوص رفتار یکی 
از مامورین ترکیه در مرز این کشور با اتباع ایرانی، آن 
را مربوط به اراده دولت ترکیه ندانست و از برخورد با 

این مامور در ترکیه خبر داد.
قشــقاوی با اشــاره به ســرمایه گذاری بیش از 
۱/۵میلیارد دلاری در آذربایجان شــرقی، از آمادگی 
این وزارتخانه برای همکاری های لازم و قوی با تبریز 

خبر داد. 
وی در عیــن حال از نمایندگان مجلس شــورای 
اسلامی خواست مصوبه ای داشته باشند که در آن هر 
مقام قضایی، اجرایی، پلیس، بانک، گمرک و مالیاتی 
که به هر بهانه ای قصد توقف کار یک واحد تولیدی را 
داشته باشند، مجازات شوند و افزود: باید قوانین اضافی 

و بوروکراسی اداری را در برابر سرمایه گذاران خارجی 
حذف کرد. مجوزهای ســرمایه گذاری در کشورهای 
پیشرفته دنیا حداکثر در یک ماه صادر می شود. باید 

برای رفع مشکلات اقدام نمود. 
برنامه های تبریز 2۰۱8 نیز نیاز به یک فرماندهی 
واحــد دارد و وزارت امور خارجه آماده مشــارکت و 

همکاری ها در این مورد است.
اســماعیل جبارزاده نیز در این مراســم خواستار 
بکارگیری هواپیماهای تازه خریداری شده در خطوط 
پروازی فرودگاه تبریز شد و صادق نجفی شهردار این 
شهر از فعالیت خط هوایی تبریز-هامبورگ آلمان در 

اردیبهشت ماه، خبر داد.
این گزارش حاکی  اســت تبریــز پس از تهران و 
مشهد سومین فرودگاه مجهز به سیستم صدور ویزای 
فرودگاهــی در ایران را دارد و اتباع خارجی می توانند 
قبل از سفر، در سامانه اینترنتی این مجموعه ثبت نام 

و روادید فرودگاهی خود را دریافت کنند.

سامانه صدور روادید الکترونیکی در تبریز افتتاح شد

صید ماهی شوریده آزاد شد

سهم اعتبارات استان مرکزی 
نسبت به درآمد این استان 

پایین است

جراحی مغز نوزاد 7/۵ ماهه در بیمارستان شهید صدوقی یزد

احیای صیدگاه ها
هندیجان- خبرنگار کیهان: نماینده صیادان هندیجان گفت: با احیای 
صیدگاه های منطقه بحرکان و ســجافی کمک بزرگی در اشتغال زایی شده که 
می بایســت مســئولان مربوطه برای رونق صید و صیادی هندیجان حمایت و 
همکاری داشــته باشند. یوســف اعتلایی اظهار کرد: با توجه به مصوبه شورای 
تأمین اســتان هنوز قایق های موتور 7۵ در گول و دفترچه ها ثبت نشــده اند و 

نمی توانند در دریا برای صید تردد داشته باشند.
وی گفت: حدود ۱۵ سال است که قایق ها بدون مجوز هستند و 3 هزار صیاد 

بیمه ندارند که مشکلی برای قشر کم توقع صیادان شده است.
کسب 460 رتبه کشوری

یاسوج- خبرنگار کیهان: مدیرکل آموزش و پرورش کهگیلویه و بویراحمد 
اظهار داشت: در سال گذشته ۴6۰ رتبه کشوری توسط دانش آموزان و فرهنگیان 

استان به دست آمده است.
هادی زارع پور گفت: کســب رتبه اول راهیان نور، کسب ۴6۰ رتبه کشوری 
توسط دانش آموزان و فرهنگیان، کسب رتبه اول و پرسش مهر ریاست جمهوری 
به نسبت جمعیت از جمله موفقیت های استان کهگیلویه و بویراحمد در سال 
گذشــته اســت. زارع پور با بیان اینکه اعتکاف دانش آموزان در ســطح تمامی 
شهرستان ها برگزار شده گفت: در سال گذشته استقبال بسیار خوبی از برگزاری 

اعتکاف دانش آموزی شد.
تجلیل از پدر و مادر شهدا

همدان- خبرنگار کیهان: مراســم هفته هنر انقلاب اسلامی در همدان 
برگزار شــد. در این مراسم از پدر و مادر شهید دهقانی، سرتیپ حمید حسام 
و بهناز ضرابی زاده به عنوان نویسندگان ادبیات دفاع مقدس و شیوا گلکارزاده، 
محســن صیفی کار، مونا اســکندری و جواد مجتهدی به عنوان فعالان بسیج 

هنرمندان در عرصه های مختلف تجلیل به عمل آمد.
برگزاری جشنواره کاریکاتور

تبریز- خبرنگار کیهان: جشنواره بین المللی کارتون تبریز، در تالار خاقانی 
این شهر و با حضور بیش از ۴۰ کشور جهان 7 اردیبهشت ماه برگزار می شود.

برای »سیزدهمین جشــنواره بین المللی کارتون تبریز«، بیش از 76۱ اثر 
از 333 کاریکاتوریست ارســال شده است. ۱۴6 کاریکاتوریست مربوط به ۴۰ 

کشور است.
سفر باستان شناسان آلمانی به تبریز

* باستان شناســان آلمانی برای انجام کاوش های باستان شناسی در »ربع 
رشیدی« به تبریز می آیند.

مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دســتی و گردشگری آذربایجان شرقی، 
گفت: باستان شناسان یک مدرسه باستان شناسی آلمان، در چارچوب تفاهمنامه 

چهارجانبه، اردیبهشت ماه به تبریز خواهند آمد.
مرتضــی آب دار تأکید کرد که این تفاهمنامه که طبق آن مجموعه علمی 
و تاریخی ربع رشــیدی از دل زمین بیرون آورده خواهد شــد از سوی موسسه 
باستان شناسی آلمان، میراث فرهنگی، شهرداری تبریز و دانشگاه هنر اسلامی 

این شهر به امضا رسیده است.
وی تصریح کرد: تلاش می شود این اقدامات تا برپایی مراسمات خاص تبریز 

2۰۱8 به انجام برسد.
افزایش صید کیلکا

بابلسر- خبرنگار کیهان: مدیرکل شیلات مازندران گفت: در سال 9۵ 
جمعاً ۱۵ هزار و ۵۰ تن ماهی کیلکا در استان مازندران صید و روانه بازار مصرف 

شد که نسبت به مدت مشابه سال گذشته ۱۰ درصد افزایش داشته است.
رســتمی سرانه صید هر شناور در صید ســال گذشته را 3۴2 تن اعلام و 
خاطرنشان کرد: بیش از 2 هزار و ۵۰۰ تن به مصرف انسانی رسیده و مابقی آن 

جهت تبدیل به پودر تحویل صنایع مرتبط شیلاتی شد.
وی ارزش اقتصادی ماهیان کیلکای صید شده در سال 9۵ را بیش از ۱72 
میلیارد ریال اعلام و گفت: تعداد ۴۴ فروند شناور صیادی در استان در دو بندر 

صیادی بابلسر و امیرآباد به صید ماهیان کیلکا مبادرت می کنند.
شناسایی اراضی بایر

بابل- خبرنگار کیهان: مدیر جهاد کشاورزی گفت: در سال گذشته ۱۴۱ 
هزار و ۴۰۵ مترمربع اراضی بایر در شهرستان بابل شناسایی و 2۴۵ مورد احکام 

قلع و قمع ساخت و ساز غیرمجاز در اراضی زراعی و باغی اجرا شد.
ســیداحمد طاهری با بیان اینکه رأی صادر شــده ساخت و ساز غیرمجاز 
به نفع بخش کشــاورزی این شهرســتان ۴7 مورد به مساحت ۱۵ هزار و 62۰ 
مترمربع بوده است اظهار کرد: محاکم قضایی 66 مورد از پرونده تغییر کاربری 
غیرمجاز به مساحت ۴2 هزار و  ۴36 مترمربع را در سال گذشته وارد ندانست.
وی عوارض واریزی موضوع تغییر کاربری به مبلغ 82۵ میلیون ریال، مبلغ 
واریزی اجاره اراضی واگذاری به مبلغ بیش از ۱۱ میلیون ریال و همچنین مبلغ 
فروش اراضی واگذاری به مبلغ ۵۴۰ هزار ریال را از دیگر اقدامات انجام شده این 
مدیریت در راستای حفظ کاربری اراضی کشاورزی در سال گذشته عنوان کرد.

پنجمین جشنواره لاله های کرج با رونمایی 
از 2 هــزارو 700 متر مربع فرش گل و 300 هزار 
لاله کار خود را در پارک شهید چمران این شهر 

آغاز کرد.
محمدرضــا زین العابدینی مدیر عامل ســازمان 
پارک ها و فضای سبز شهرداری کرج در آیین گشایش 
این جشنواره که با حضور مسئولان شهری و صد ها تن 
از علاقه مندان برگزار شد، اظهار داشت: این جشنواره با 
هدف ایجاد روحیه نشاط و شادابی در بین شهروندان و 

ترویج فرهنگ فضای سبز برگزار شده است.
وی ادامه داد: در این جشــنواره 3۰۰ هزار لاله در 

۴6 واریته و ۴8 رنگ به نمایش گذاشته شده است.
وی اظهار داشت: جشنواره لاله ها تا یکم اردیبهشت 
ماه ســال جاری برروی علاقه مندان باز خواهد بود و 

احتمال دارد زمان آن تمدید شود.
زین العابدینی به دیگر فعالیت های این ســازمان 
اشــاره کرد و بیان داشت: سال گذشته 8۰ هزار اصله 
نهال در کلانشهر کرج کاشته شده است و اکنون نیز 
۵۰۰ هکتار جنگل کاری در شمال غربی این کلانشهر 

در دست احداث است.
رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان البرز گفت که 
این استان با تولید سالانه 2۰ میلیون شاخه در تولید 

گل لاله در سطح کشور رتبه اول را دارد.

مجید موسوی افزود: بهره برداران این استان با تولید 
بیش از 2۰ میلیون شاخه انواع واریته های گل  لاله در 
ســطح گلخانه ها و مزارع استان، رتبه اول کشور را به 

خود اختصاص داده اند.
وی اظهار داشــت: بهره برداران این استان با این 
میزان تولید گل لاله، بیش از ۵۰ درصد گل لاله کشور 
را بــا بیش از 3۰ واریته تولید می کنند که فقط 6۰۰ 
هزار شاخه  آن در جشــن لاله ها در روستای گرماب 

بخش آسارا تولید می شود.
رئیس سازمان جهاد کشــاورزی البرز همچنین 
گفت که ســطح زیر کشت گل لاله در این استان ۴2 

هکتار است.
موســوی در ادامه به تولید گل و گیاهان زینتی 
اشاره کرد و افزود: البرز در تولید گل و گیاهان زینتی 
و شاخه بریده نیز جزو استان های برتر کشور است به 
طوریکه 38۵ هکتار از اراضی این استان زیر کشت گل 
و گیاهان زینتی قرار دارد که از این میزان 3۰۰ هکتار 
در فضای باز و 8۵ هکتار نیز در مکان های مسقف است.

وی بیان داشت: از این اراضی سالانه 8۰ میلیون 
گل شــاخه بریده، گل های آپارتمانی و گلدانی شب 

عید تولید می شود.
گفتنی است سال گذشــته، گل لاله سفید البرز 

ثبت جهانی شد.

رونمایی از 2700 متر مربع فرش گل در کرج

همدان- خبرنگار کیهان:
مدیرعامل ستاد دیه استان همدان از آزادی 
268 نفر از زندانیان جرائم غیرعمد در ســال 

گذشته با مساعدت ستاد دیه خبر داد.
یدالله روحانی منش با بیان اینکه آزادی زندانیان در 
سال 9۵ نسبت به سال 9۴، ۴۰ درصد افزایش را نشان 
می دهد، گفت: کل بدهی مددجویان، 2۰۵ میلیارد و 

79۵ میلیون ریال بوده است.
وی افزود: از کل زندانیان آزاد شده توسط این ستاد، 
32 نفر محکومیت های دیه و 236 نفر محکومیت های 

مالی، مهریه و نفقه داشته اند.
روحانی منش با اشــاره به اینکه از بین افراد مورد 
مســاعدت، 26۰ نفر مرد و 8 نفر زن بوده اند، تصریح 
کرد: طی ارتباط با شــرکت های بیمه و پیگیری های 
انجام شــده، مبلغ ۱7 میلیارد و 8۵2 میلیون ریال از 
کل مبلغ بدهی از طریق شــرکت های بیمه پرداخت 

شده است.
مدیرعامل ســتاد دیه اســتان اظهار داشــت: با 

مدیرعامل ستاد دیه استان خبر داد

آزادی 268 نفر از زندانیان استان همدان در سال گذشته

اکران آثار شهید آوینی
در روستاهای اصفهان

مدیرکل منابع طبیعی اســتان کرمــان گفت: 12 هکتار از 
تپه های شهرستان ریگان در منطقه شوق آباد با اعتباری حدود 

150 میلیون تومان، مالچ پاشی می شود
مهدی رجبی زاده اظهار داشت: عملیات مالچ پاشی در استان کرمان 

از ۱۱ سال پیش و از سال حدود 8۴ متوقف شده بود.
وی افــزود: تا آن زمان حدود 3۴ هزار هکتار از بیابان های اســتان 
مالچ پاشی شده بود که 22 هزار و ۴۰۰ هکتار آن مربوط به شرق استان 

کرمان است.
مدیرکل منابع طبیعی استان کرمان با اشاره به اینکه اخیرا با فرسایش 
بادی که ایجاد شد، پدیده ریزگردها در استان به وجود آمده است گفت: 
مجبور به تثبیت تپه های خاکی در استان به ویژه  شرق استان هستیم 

تا بتوانیم در کنار آن نهال کاری در منطقه را شروع کنیم.
وی با بیان اینکه طرح جامعی برای مقابله با بیابان زدایی و فرسایش 
بادی در اســتان کرمان تهیه شده است خاطرنشان کرد: در قالب این 
طرح ۱2۱ هزار و 9۰۰ هکتار در دوره ای ۵ ساله مالچ پاشی و نهال کاری 

می شود.
رجبی زاده با اشاره به اینکه برای اجرای این طرح مبلغ ۵29 میلیارد 
تومان برآورد شده است گفت: در مرحله اول ۵ هزار هکتار مالچ پاشی و 

۱۵ هزار هکتار نهال کاری می شود.
وی با بیان اینکه در دوره قبل مالچ  رایگان داده می شــود اما الان 
مالچ قیمت هزار تومان معادل هر لیتر دارد افزود: امسال در قالب بودجه 
حدود 39۰ میلیارد تومان برای مالچ پاشی کل کشور در نظر گرفته شده 
که با پیگیری های استان بخشی از این بودجه به استان کرمان اختصاص 

داده شده است.
مدیرکل منابع طبیعی اســتان کرمان با اشــاره به اینکه عملیات 
مالچ پاشی از اردیبهشت ماه به دلیل گرمی هوا تا پایان شهریورماه متوقف 
می شــود تصریح کرد: عملیات اجرایی مالچ پاشی ۱2 هکتار در منطقه 
شــوق آباد ریگان به اعتبار حدود ۱۵۰ میلیون تومان از روز شنبه 26 

فروردین ماه جاری با حضور استاندار کرمان آغاز شد.

 مدیرکل منابع طبیعی استان کرمان:

12 هکتار از تپه های ریگان
 مالچ پاشی می شود

شهرکرد- خبرنگار کیهان:
رئیس ستاد انتخابات چهارمحال و بختیاری گفت: پنجمین 
دوره انتخابات شوراهای اسلامی شهر و روستا در دو شهر این 

استان به صورت تمام الکترونیکی برگزار خواهد شد.
جعفر مردانی گرمدره تاکید کرد: انتخابات الکترونیکی در شهرهای 
شهرکرد و بروجن که دارای هفت کرسی شورای اسلامی بوده، به صورت 
تمام الکترونیکی برگزار می شــود. وی افزود: تجهیزات سخت افزاری و 
نرم افزاری برگزاری الکترونیک انتخابات امسال در این شهرها فراهم شده 
است. معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار چهارمحال و بختیاری 
تصریح کرد: برای پنجمین دوره انتخابات شوراهای اسلامی شهر و روستا 

در این استان چهار هزار و 626 نفر نام نویسی کردند.
وی بیــان داشــت: از این تعداد 999 نفر بــرای 2۱/۵ درصد برای 
شوراهای اسلامی شهرها و سه هزار و 627 نفر برابر 78/۵ درصد برای 

شوراهای اسلامی روستاها نام نویسی کرده اند.
مردانــی گرمدره اضافه کرد: از این تعداد ۱97 نفر برابر ۴/2 درصد 
خانم هــا و چهارهــزار و ۴29 نفر برابر 9۵/7 درصد را آقایان تشــکیل 
می دهند. وی اظهار کرد: برای پنجمین دوره انتخابات شوراهای اسلامی 
شهر و روستا در چهارمحال و بختیاری 9 هیئت اجرایی در شهرستان ها 

و 2۵ هیئت اجرایی در بخش ها فعالیت دارد.

انتخابات شوراهای اسلامی در 2 شهر چهارمحال و بختیاری 
الکترونیکی برگزار می شود شهرکرد- خبرنگار کیهان:

مدارس  تجهیز  و  توسعه  نوسازی،  مدیرکل 
استان چهارمحال و بختیاری گفت: امسال برای 
استاندارد کردن سامانه گرمایشی مدارس این 
استان نیاز به یک هزار میلیارد ریال اعتبار است.
بیژن حیــدری که در جمع خبرنگاران ســخن 
می گفت افــزود: با تامین مبلغ فــوق می توان ۱۱۰ 
مدرسه در مناطق شهری، روستایی و عشایری استان 

را به سامانه گرمایشی استاندارد مجهز کرد.
وی بــا تاکید بر این مطلب که اســتاندارد کردن 
سامانه گرمایشــی در مدارس به ویژه مناطق محروم 
و دوردســت اســتان چهارمحال و بختیاری بســیار 
ضروری اســت اظهار امیــدواری کرد که این مبلغ از 
محــل اعتبارات دولتی و نیــز کمک خیران تامین و 

پرداخت شود.
حیــدری در این گفت وگو همچنین با اشــاره به 
اینکه از مجموع ۱9۵۰ ســاختمان و فضای آموزشی 
در استان ۴۰ درصد آنها غیرایمن هستند اظهار داشت: 
برای تخریب و نوسازی و تجهیز این مدارس به امکانات 

آموزشی مبلغ ۵ هزار میلیارد ریال اعتبار نیاز است.
وی با اظهار قدردانی از مشارکت و همکاری مجمع 
خیرین مدرسه ســاز استان چهارمحال و بختیاری در 
زمینه ساخت و ساز و تجهیز مدارس استان اعلام کرد: 
مجمع خیرین مدرسه ساز از سال ۱377 که تشکیل 
شده تاکنون اقدام به احداث 3۱2 باب مدرسه با هزار 

و 788 کلاس درس برای دانش آموزان کرده است.

استاندارد کردن سامانه گرمایشی 
مدارس چهارمحال و بختیاری

به یک هزار میلیارد ریال نیاز دارد


